
Site chosen for sinking of part of the Wakashio vessel 

 The MV Wakashio vessel broke into two distinct parts on 15 August 2020.   

 The site for sinking of the forward section of the Wakasio vessel was collectively chosen 

by International experts, government institutions together with NGOs specialised in the 

marine sector including Marine Mammal Observers and Marine Mega Fauna 

Conservation on 19 August 2020. 

 It was agreed that the sinking of the forward section of the vessel be carried out at 13 

nautical miles from the reef of Pointe D’Esny and at a depth of 3000 metres.   

 International experts and NGOs specialised in the marine sector have assured that at this 

location there is no risk of interfering with the whale nursing and breeding ground. Please 

see below declaration of two marine experts (one from the President of Mauritius Marine 

Conservation Society and one from University of Mauritius) 

 Declaration of Ms Jaqueline Sauzier, President of the Mauritius Marine Conservation 

Society. 

“Le sabordage du MV Wakasio au large de Maurice ne comporte pas de risque pour la 

vie marine et encore moins pour les baleines. Si le vraquier concerné est vide, l’impact 

sera moins sur l’environnement marin. Puis, à 3 000 mètres de profondeur et à 13 000 

nautiques, il est loin des côtes mauricienne et réunionnaise’’ Mme Jaqueline Sauzier, 

Presidente de la Mauritius Marine Conservation Society- Le Defi Quotidien 21 Aout 

2020). 

 Declaration of Dr Nadeem Nazurally (University of Mauritius): 

" Le fer rouillé n’a aucun impact sur la régénération marine.  Au contraire, les structures 

artificielles nettoyées de matières polluantes servent d’habitat pour les coraux et les 

poissons. L’épave dépolluée  du Wakasio servira d’habitat pour les espèces marines, les 

algues, les coraux et les poissons. Par exemple, un bateau échoué à 25 mètres de  



profondeur à Trou aux Biches est recouvert d’algues et servent d’habitants pour 

différentes espèces de poissons."  

Selon des observateurs sur la présence des cétacées dans nos eaux, les terrains de 

reproduction des baleines se trouvent au Nord de Maurice et ne dépasse pas 60 mètres 

de profondeur. (Extract from homepage of Waazaa FM, 19 August 2020, available at: 

https://www.wazaa.mu/fr/nadeem-nazurally-----l-epave-depolluee-du-wakashio-

servira-d-habitat-pour-les-especes-marines) 

    

 The sinking of the forward section of the wreck was completed at around 3:30pm on 24 

August 2020.  
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